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Protokół  Nr  XXI/16 

z XXI sesji  Rady Gminy Mieścisko w dniu 26 października 2016 r. w godzinach od 12.00 do 15.40  

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 

Adn. 1 

 XXI sesję rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady – P.Elżbieta Kapczyńska. 

Na wstępie powitała wszystkich radnych, pracowników administracji samorządowej, radnego 

powiatowego – P.Tadeusza Synorackiego, dyrektora Szkoły Podstawowej – P.Jadwigę Soczka, 

dyrektora Gimnazjum – P.Grażynę Jurga, sołtysów wsi oraz wszystkich uczestników dzisiejszej sesji. 

Na sesji chwilowo jest nieobecny Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński z uwagi na pilne obowiązki 

służbowe. 

(Listy obecności zaproszonych gości i sołtysów wsi stanowią Załączniki Nr 1 i 2 do protokołu). 

 

Adn. 2. 

 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na dzisiejszej sesji na 15 radnych, obecnych jest 15 

co stanowi quorum, wobec czego  Rada jest prawomocna do prowadzenia obrad i podejmowania 

uchwał. 

(Lista obecności radnych stanowi  Załącznik Nr 3 do protokołu). 

 

Adn. 3 

Przewodnicząca Rady odczytała Porządek obrad XXI sesji Rady Gminy Mieścisko, jaki radni i 

goście otrzymali z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Jednocześnie poinformowała o zgłoszonej zmianie 

do w/w Porządku która dotyczy wycofania z Porządku projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie lokali mieszkalnych nr 1, 2 i 3 w budynku mieszkalnym  Nr 24 w Sarbii. 

Uzasadnienie do wycofania projektu uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy – P.Alicją Kędracka 

wyjaśniając, że na działce na której jest w/w budynek jest plac zabaw i w związku z tym najpierw musi 

być wydzielony teren a następnie podany do sprzedaży. 

Przewodnicząca Rady w/w zmianę poddała pod głosowanie. 

Na 15 radnych wszyscy jednogłośnie zdecydowali o wycofaniu z Porządku obrad w/w uchwały. 

Innych zmian do Porządku obrad nie zgłoszono. 

Porządek obrad XXI sesji Rady Gminy po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

 2  Stwierdzenie quorum. 

 3. Przedstawienie porządku obrad  XXI  sesji Rady Gminy – możliwość  

    wprowadzenia zmian. 
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 4. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 

 5. Interpelacje i zapytania radnych. 

 6. Zapytania sołtysów. 

 7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

 8. Informacja z działalności Przewodniczącej Rady Gminy w okresie  

    międzysesyjnym. 

9. Informacja z pracy stałych Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

10.Informacja z wykonania budżetu Gminy Mieścisko za I półrocze 2016 r. 

11. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2015/2016, w tym o wynikach 

sprawdzianu i egzaminu w szkołach dla których organem prowadzącym jest Gmina Mieścisko. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Mieścisko na 2016 rok. 

13. Podjęcie uchwały  sprawie zmiany uchwały Nr XIV/85/15 Rady Gminy Mieścisko z dnia 16 grudnia 

2015 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko na lata 2016-2025. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od środków transportowych. 

16. Podjęcie uchwały w  sprawie wprowadzenia opłaty targowej, ustalenia jej wysokości i wyznaczenia 

inkasentów. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwał dotyczących przystąpienia do opracowania 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie aktualności studium uwarunkowań  i kierunków  zagospodarowania 

przestrzennego i miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego Gminy Mieścisko. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie  „Przyjęcia programu współpracy Gminy Mieścisko z organizacjami 

pozarządowymi oraz z innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 

2017”. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/175/13 Rady Gminy Mieścisko z dnia 17 

kwietnia 2013 r. w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości zabudowanej 

budynkiem szkoły podstawowej położonej w Popowie Kościelnym. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/92/16 Rady Gminy Mieścisko z dnia 17 lutego 

2016 r. w  sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od Agencji Nieruchomości Rolnych 

Oddziału Terenowego w Poznaniu lokali i udziałów w prawie własności nieruchomości. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie lokali mieszkalnych nr 1, 2 i 3 w budynku 

mieszkalnym Nr 11 w Budziejewie. 

24. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

25. Wolne głosy i wnioski. 
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26. Zakończenie.  

 

Adn. 4 

 Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół z ostatniej sesji Rady Gminy był do wglądu 

w biurze Rady i nikt do niego nie wniósł zastrzeżeń w związku z powyższym zaproponowała jego 

przyjęcie bez odczytywania poddając pod głosowanie. 

Na 15 radnych protokół z ostatniej sesji Rady Gminy został w głosowaniu przyjęty jednogłośnie bez 

odczytywania. 

 

Adn.5 – interpelacje i zapytania radnych 

- radny Staroń: 

1) podziękował za wykonane remonty na drogach w swoim okręgu wyborczym Zbietka-Podlesie 

Wysokie i wyraził zadowolenie, że co roku robi się w małych odcinkach ten asfalt i prosił aby na 

następne lata taka współpraca była kontynuowana; 

2) droga 190 na dzisiaj wiadomo jaka jest. Nic nie słychać o jej remoncie. Chodzi o Miłosławice. Co na 

ten temat słychać na dzisiaj ? 

- radny Rodzewicz: 

1) ulica przy ORLIK-u to jest wstyd. Tam po opadach w ogóle nie można iść pieszo. Tam podczas opadów 

ledwo można przejechać samochodem. Należałoby pilnie zrobić tam odwodnienie. 

2) droga przez Budziejewo – „dziura na dziurze. Przydałoby się tam położyć kawałek asfaltu”; 

3) plac przy Domu Kultury w Mieścisku – „tam jest dziura obok dziury”; 

4) przejazd przez tory do Osiedla Michałowskiego. Tam sobie wielu ludzi skraca drogę. Proszę zobaczyć 

jak tam wygląda. Nie można samochodem przejechać”; 

5) „mówiąc o drodze 190 – w Zbietce przy przepuście coraz bardziej się zapada bo jak jedzie samochód 

ciężarowy i nie zna tej drogi to może być niebezpiecznie. Niech wreszcie cos z tym zrobią”; 

- radny Górski: 

1) podziękował w imieniu mieszkańców za asfalt na Osiedlu Michałowskim w Mieścisku, gdzie już został 

w jednym miejscu złamany asfalt. Wyraził nadzieję na kontynuację  remontu dróg na tym Osiedlu; 

2) radny prosił o załatanie kruszywem dziur na parkingu przy Gimnazjum ponieważ po opadach dosyć 

głęboko zapadło się; 

- radna Kubicka – droga do Państwa Piotrowicz w Gorzewie-odcinek ul.Janowiecka do Tumidaju .Pan 

Piotrowicz, który ma sklep pokonuje 1 km drogi i tam są głębokie dziury. Dawno tam nic nie było 

przywiezione. Mieszkańcy tego rejonu prosili aby chociaż te największe dziury zasypać. Tą drogą jeździ 

po dzieci bus szkolny; 

- radna Chelwing – w imieniu mieszkańców bloku Nr 6 na Osiedlu 40-lecia w Popowie Kościelnym – 

mieszkańcy proszą o wycięcie 6 brzóz, które mają wysokość około 9 m i przy większych wiatrach robi 

się tam niebezpiecznie; 
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- radny Kalka: 

1) w imieniu mieszkańców ul.Kościuszki podziękował za nakładkę asfaltową na ul.Polnej do 

P.Jakubowskiego. Myślimy, że dalsza część będzie robiona na drugi rok; 

2) zgłosił, że na ul.Pokoju zaczyna się zapadać znowu kostka  przy studni środkowej. Prawdopodobnie 

w niedalekiej przyszłości może to się całkiem zapaść; 

3) prosił o nawiezienie kruszywa do P.Przybysza. To jest przedłużenie ulicy Nowej. Mieszkańcy prosili 

o uzupełnienie dziur bo trudno tam przejechać”; 

4) prośba o poprawienie chodnika k.P.Kalusińskiego na ul.Janowieckiej; 

- radna Oelke: 

1) przypomniała o drodze do Piastowic od cmentarza w Gołaszewie – tam jest dziura na dziurze; 

2) w imieniu P.Nowak zam./koło P.Włodarczak – droga w stronę Janowca jest po deszczu 

nieprzejezdna; 

3) mieszkańcy chcieliby widzieć kiedy będzie uzupełnienie oświetlenia ulicznego; 

- radny Witucki – „w sprawie usuwania awarii przez AQUANET. Przy budowie wodociągu wpłacaliśmy 

dość wysokie kwoty na tamten czas i doszło do tego, że najmniejsza awaria jak jest na wodociągu to 

obciążani są mieszkańcy. Chodzi mi o awarie na rurze głównej i na opasce do budynku. Te awarie winny 

być wykonywane przez AQUANET w jego kosztach, a oni obciążają mieszkańców i to są dość wysokie 

kwoty. Jeżeli tak będzie dalej, że na rurze głównej już należy do mieszkańca, który korzysta z wody to 

mieszkańcy powiedzieli, że sobie nie życzą żeby to robił AQUANET a będą usuwać we własnym zakresie 

i będzie to o wiele tańsze.” 

W tym  momencie Przewodnicząca Rady powitała oficjalnie przybyłego na sesję Wójta Gminy – 

P.Andrzeja Banaszyńskiego. 

 

Adn. 6 – zapytania sołtysów 

- P.Ignaczak – sołtys Budziejewka – podziękował wszystkim, którzy się przyczynili, że powstała nowa 

nawierzchnia asfaltowa do końca parkingu przy kościele Św.Wojciecha;  

- P.Patelski – sołtys sołectwa Pląskowo – podziękował  za wykonanie 340 m asfaltu do P.Hagdana. 

Pozostało do zrobienia jeszcze około 100 metrów.; 

- P.Bagrowska – sołtys sołectwa Gołaszewo: 

 1) odnośnie drogi w kierunku Janowca. Dwa tygodnie temu mieszkańcy, którzy tam mieszkają zgłaszali  

do Urzędu Gminy  katastrofalny stan tej drogi, że nie mogą przejechać, dziura na dziurze. Prosiłabym o 

wyrównanie tej drogi; 

2) odnośnie znaków wsi Gołaszewo. P.Sołtys prosiła aby doprowadzić je do porządku bo są 

niewidoczne. Znak w stronę Janowca stoi za blisko, znak kończący wieś Gołaszewo jest na wjeździe do 

hydrofornii a tam jeszcze jest 2 km drogi gdzie mieszkają mieszkańcy i śmieciarki jeżdżą. Zielona tablica 

z nazwą miejscowości Gołaszewo jest słabo widoczna; 

3) czy coś wiadomo odnośnie uzupełnienia oświetlenia o dodatkowe lampy ? 
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- P.Sadłowska – sołtys sołectwa Podlesie Wysokie: 

1) podziękowała w imieniu własnym i mieszkańców za położony asfalt we wsi jednocześnie wyrażając 

nadzieję na dalszą część; 

2) w sprawie przystanku autobusowego od strony Sarbii jak się wjeżdża koło P.Klimczak. Mieszkańcy 

wsi zgłaszają, że teraz jak deszcz padał to tam ciągle stoi woda i dzieci oczekujące na autobus nie mogą 

tam stać; 

- P.Witucka – sołtys sołectwa Zbietka: 

1) podziękowała za położenie asfaltu w Zbietce i jednocześnie zapytała czy byłaby możliwość przywieźć 

kruszywa czy podsypki na pobocze, które było zrobione w ubiegłym roku. Ja rozmawiałam z 

mieszkańcami i oni byliby skłonni zrobić to we własnym zakresie tylko żeby przywieźć kruszywo; 

2) droga od P.Bejmy do P.Plewy. Droga jest rozjechana. Chodzi żeby chociaż te największe dziury 

zasypać żeby woda w tych miejscach nie stała; 

3) w tablicy ogłoszeń znajdującej się we wsi pękła szyba. Nie chciałabym żeby wypadła i komuś stała 

się krzywda; 

- P.Witucki – sołtys sołectwa Sarbia: 

1) podziękował P.Wójtowi i przez radnego powiatowego Starostwu za wymianę i ułożenie 100 m 

chodnika; 

2) prosił o połatanie dziur na  drodze w Sarbii do Popowa Kościelnego przy aleji lipowej i przy okazji 

dziury w asfalcie, który jest ułożony na drodze w kierunku Sienna i też mieszkańcy z tej drogi – 

końcówka proszą żeby trochę utwardzić tę drogę pod lasem w kierunku P.Brzozowskiego; 

- P.Zielińska – sołtys sołectwa Zakrzewo – prosiła o utwardzenie i wyrównanie drogi Mirkowiczki-

Wybranówko; 

Odpowiedzi na pytania sołtysów udzielił Wójt Gminy: 

- w sprawie napraw dróg – na ten stan dróg w dużym stopniu mają wpływ nadmierne opady deszczu. 

zostanie to sprawdzone i postaramy się do zimy przygotować”; 

- znaki w Gołaszewie – „będziemy starali się wymienić”; 

- przystanek w Podlesiu Wysokim – „weźmiemy ten przystanek bo zatoka została zrobiona w innym 

miejscu będzie inny, a ten z Podlesia będzie ustawiony w Rudzie; 

- droga w Zbietce – trzeba poczekać aż będą sprzyjające warunki pogodowe; 

- szyba pęknięta na przystanku w Zbietce – tę szybę proszę wyjąć. Nasze służby tam pojawią się; 

- lampa przy blokach w Popowie – będzie zrobiona; 

- dziury na drogach – przed zimą postaramy się uzupełnić, ale nowych rzeczy nie będziemy robić. 

Kwestia naprawienia tego co zostało zniszczone przez wodę będzie też generowało koszty. Rzeczy 

nowe będziemy robić w przyszłym roku. To samo dotyczy drogi Mirkowiczki-Wybranówko; 

W tym czasie pojawił się na sesji zaproszony gość – P.Radosław Matuszczak – mieszkaniec Mieściska, 

który zdobył zaszczytny  tytuł Mistrza Polski Strefy Zachodniej 2016 w Motocrossie. Miało to miejsce 

na 9 października br. podczas dziewiątej rundy mistrzostw, która rozegrała się 9 października br. w 



6 
 

miejscowości Opatówko koło Wrześni. Gospodarzem zawodów był klub MKS Nekla, do którego należy 

tor i w barwach którego jeździ P.Radek. Jak wiadomo motocross jest od wielu lat wielką pasją P.Radka, 

na którym odnosi sukcesy. 

Pani Przewodnicząca Rady wspólnie z P.Wójtem pogratulowali P.Radosławowi uzyskanego tytułu 

Mistrza zarazem dziękując mu za promocję naszej gminy z życzeniami dalszej samorealizacji i i wręczyli 

mu okolicznościowy grawerton. 

Adn. 7 

 Informację z działalności międzysesyjnej przedstawił Wójt Gminy P.Andrzej Banaszyński. 

(Informacja Wójta z działalności międzysesyjnej stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu). 

 

Adn. 8 

 Przewodnicząca Rady przedstawiła informację z działalności międzysesyjnej, która polegała na: 

- 7 października br. – wspólnie z Wójtem gościła delegację z gminy Retiers (Francja); 

- 8 października br – udział w spotkaniu z okazji Dnia Seniora; 

- 19 października br. – udział we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy; 

- 21 października br. – udział w uroczystym jubileuszu 10-lecia funkcjonowania Zakładu Aktywności 

Zawodowej w Gołaszewie. W trakcie uroczystości samorząd gminy Mieścisko został uhonorowany 

statuetką „Otwarta dłoń”. Przewodnicząca Rady w imieniu Rady pogratulowała Kierownikowi ZAZ – 

P.Taduszowi Synorackiemu za realizowane cele życząc jednocześnie dalszych sukcesów w prowadzeniu 

zakładu. 

W uzupełnieniu do minionej uroczystości Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Kierownikowi Zakładu 

Aktywności Zawodowej – P.Tadeuszowi Synorackiemu, który wspomniał wszystkich obdarowanych 

podczas jubileuszu statuetką „Otwarta dłoń” jak również poinformował o podpisanej w tym czasie 

partnerskiej umowy  ZAZ Gołaszewo z Niemcami o współpracy.  

 

Adn. 9 

 Przewodniczący stałych komisji Rady Gminy przedstawili informacje z prac komisji w okresie 

międzysesyjnym: 

- radny Wojtyszyn – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Samorządu: 

Komisja od ostatniej sesji odbyła 2 posiedzenia: 

1) 31 sierpnia br. – Komisja zapoznała się z przygotowaniem placówek oświatowych do nowego roku 

szkolnego. W ocenie Komisji wszystkie placówki zostały przygotowane; 

2) 19 października br. – wspólne posiedzenie Komisji w celu zaopiniowania materiałów na dzisiejszą 

sesję Rady Gminy; 

- radny Kalka – Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska i Komunikacji: 
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1) 19 października br. – wspólne posiedzenie Komisji w celu zaopiniowania materiałów na dzisiejszą 

sesję Rady; 

2) 25 października br. – wyjazdowe posiedzenie, którego tematem było zapoznanie się z wykonanymi 

nowymi nawierzchniami dróg i chodników gminnych. Łącznie położono 1.200 mb nowych nawierzchni 

asfaltowych na terenie gminy na kwotę ………. 

- radny Witucki – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy: 

Komisja od ostatniej sesji odbyła 3 posiedzenia, w tym 2 kontrole: 

1) 19 października br. – wspólne posiedzenie Komisji, którego tematem było zaopiniowanie 

materiałów i projektów uchwał na dzisiejszą sesję; 

2) 29 września br. – „Analiza zużycia energii elektrycznej, paliw płynnych i gazowych na dzień 30 

czerwca 2016 r. (plan i wykonanie), w tym: oświetlenie uliczne, Gminna Biblioteka Publiczna, 

szkoły, Urząd Gminy, budynek po Policji. Oszczędności wynikające z założenia 

energooszczędnego oświetlenia ulicznego LED”; 

Przewodniczący Komisji odczytał protokół z przeprowadzonej kontroli. 

3) 21 października br. – Kontrola wydatków i dochodów świetlic wiejskich w gminie według stanu 

na dzień 30 września br. 

Kontrola skarg i wniosków wpływających do Urzędu Gminy 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał protokół z przeprowadzonej kontroli. 

- radny Staroń – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Rady Gminy: 

Komisja od ostatniej sesji odbyła 3 posiedzenia: 

1) 14 września br. – Zapoznanie z informacją na temat  zaawansowania rzeczowego i finansowego  

planowanych na terenie gminy Mieścisko inwestycji bieżących i wieloletnich, w tym 

przeprowadzone przetargi; 

2) 5 października br. – posiedzenie z udziałem Powiatowego Lekarza Weterynarii na temat 

ogólnej sytuacji sanitarno-epidemiologicznej na terenie powiatu i gminy. Na posiedzenie 

zostali zaproszeni sołtysi wsi. 

Drugim tematem  było zapoznanie z możliwościami wykorzystania budżetu obywatelskiego do 

realizacji zadań na terenie gminy; 

3) 19 października br. – wspólne posiedzenie Komisji Rady celem zaopiniowania materiałów na 

dzisiejszą sesję Rady Gminy. 

 

Adn. 10 – informacja z wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2016 r. 

Informacja z wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2016 r. została złożona w ustawowym 

terminie t.j do 30 sierpnia br. do Rady Gminy, która następnie została przesłana wszystkim radnym. 

Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska odczytała na sesji Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Poznaniu o informacji z wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2016 r., która jest opinią pozytywną. 

Na sesji nie zgłoszono zapytań do informacji z wykonania budżetu Gminy. 

(Informacja z wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2016 r. stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu). 

(Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o informacji z wykonania budżetu Gminy za I półrocze br. 

stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu). 



8 
 

 

Adn.11 -  Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2015/2016, w tym o 

wynikach sprawdzianu i egzaminu w szkołach dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Mieścisko. 

 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że Wójt Gminy ma obowiązek  w oparciu o art. 

5a ust.4 ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty corocznego przedstawiania Radzie Gminy 

informacji o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny, w tym o wynikach egzaminu 

i sprawdzianu w szkołach prowadzonych przez gminę Mieścisko. 

Rada przyjęła informację nie wnosząc do niej uwag. 

(Informacja o realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny stanowi Załącznik Nr 7 do 

protokołu). 

 

Adn. 12 -  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Mieścisko na 2016 rok 

 Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska poinformowała, że do projektu uchwały w sprawie 

zmian w budżecie Gminy przedstawionego na wspólnym posiedzeniu Komisji na dzisiejszej sesji Wójt 

Gminy wnosi następujące autopoprawki w wyniku których zwiększa się dochody i wydatki budżetu 

gminy: 

- Zwiększa się dochody o kwotę  33.011 zł: 

1) przenosi się z działu 750 – Administracja Publiczna, Rozdział - Urzędy Gminy kwotę 30.163 zł – 

wpływy z dywident do działu 756 – Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych 

jednostek nieposiadających osobowości prawnej, Rozdział Dywidendy -  stanowiącą wpłaty 

dywidendy przez Aquanet sp. z o.o; 

2) zwiększa się dochody w dziale 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej o kwotę 

2.848 zł z tytułu planowanej do otrzymania pomocy finansowej z Gminy Kłecko z 

przeznaczeniem na zwrot kosztów dowozu osób niepełnosprawnych z Gminy Kłecko do 

Zakładu Aktywności Zawodowej w Gołaszewie; 

- Zwiększa się wydatki o kwotę 2.848 zł w dziale 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej 

z tytułu planowanej do otrzymania pomocy finansowej na zwrot kosztów dowozu osób 

niepełnosprawnych do ZAZ; 

Jednocześnie Skarbnik Gminy poinformowała, że dzisiejsze autopoprawki, jak i wcześniejsze zmiany w 

budżecie gminy znalazły odzwierciedlenie w zmianach w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się z pytaniem czy radni mają zapytania do przedstawionych wcześniej 

projektów uchwał i wniesionych autopoprawek. 

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie gminy pod głosowanie. Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i 

stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu. 

Adn. 13 -  Podjęcie uchwały  sprawie zmiany uchwały Nr XIV/85/15 Rady Gminy Mieścisko z dnia 16 

grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko na lata 

2016-2025 
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Zgodnie z wcześniejszym uzasadnieniem Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. 

Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 9 do 

protokołu. 

Po podjęciu uchwały Przewodnicząca Rady zarządziła o godzinie 13.40 przerwę 20-minutową. 

W miedzy czasie radnym zostały i sołtysom zostały rozdane nowowydane albumy o gminie Mieścisko. 

Po przerwie obrady zostały wznowione i kontynuowano porządek obrad XXI sesji Rady Gminy. 

Przed podejmowaniem uchwał podatkowych Przewodnicząca Rady poinformowała o decyzji Rady w 

sprawie 1 decytony żyta do podatku rolnego na 2017 wypracowanym na wspólnym posiedzeniu 

Komisji Rady w dniu 19 października br. gdzie Rada zdecydowała aby nie obniżać 1 decytony żyta do 

podatku rolnego na 2017 rok co oznacza,  że będzie obowiązywała cena ogłoszona w komunikacie  

Prezesa GUS z dnia 18 października br. tj.52,44 zł za 1 dt. W związku z powyższym nie będzie 

podejmowana uchwała Rady Gminy w sprawie obniżenia ceny skupu 1 decytony żyta. 

O powyższym stanowisku Wójt Gminy powiadomił Wielkopolską Izbę Rolniczą oraz Powiatową Izbę 

Rolniczą. 

Adn. 14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości 

 Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska. 

Stawki podatku od nieruchomości zawarte w projekcie uchwały nie przekraczają stawek 

maksymalnych, opublikowanych Obwieszczeniem Ministra Finansów z dnia 5 sierpnia 2016 r. w 

sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych w 2016 roku. 

Następnie Skarbnik Gminy odczytała poszczególne pozycje stawek podatku od nieruchomości z 

uwzględnieniem stawki obowiązującej w roku bieżącym na terenie gminy,  stawki maksymalnej na 

2017 rok i  stawki zaproponowanej na 2017 rok przez Wójta Gminy tj. wzrost o 3% od dotychczas 

obowiązującej. 

Skarbnik Gminy w uzupełnieniu dodała, że proponowany wzrost stawek podatków został przyjęty w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

W dyskusji nad projektem uchwały głos zabrali: 

- radny Hoffmann – zgłosił wniosek aby iść w kierunku aby uśrednić podatek od 1 m2 powierzchni 

użytkowej budynków lub ich części związanych z działalnością gospodarczą gdyż zauważa się na  rynku 

zjawisko, że dużo osób prowadzących  działalność gospodarczą wychodzi z dużych miast i szuka miejsc 

aby otworzyć działalność na wsi np. skup starych opon, produkcja kółek do kubłów na śmieci. Decyzja 

o wyborze miejsca na działalność też wynika z podatku od działalności gospodarczej. W gminie 

Mieścisko podatek od działalności gospodarczej jest najwyższy w powiecie. W tym kierunku trzeba iść 

żeby ci ludzie z Poznania przyszli, a w tej chwili wysokość u nas podatku od działalności gospodarczej i 

może ich zniechęcać. Gdybyśmy uśrednili ten podatek może w przyszłości nasza gmina zrobiłaby się 

gminą przemysłową zamiast rolniczą. 

- Przewodnicząca Rady – przypomniała, że w roku ubiegłym przy okazji uchwalania stawek podatku od 

nieruchomości radny Hoffmann też podnosił kwestię wysokości podatku od działalności gospodarczej 

w naszej gminie. 

Innych uwag do projektu uchwały w sprawie stawek podatku od nieruchomości nie zgłoszono. 
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W związku z powyższym Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 15 radnych: 13 głosowało „za” i 2 radnych „wstrzymało się od głosu”. 

Uchwała w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości została podjęta większością głosów i 

stanowi Załącznik Nr 10 do protokołu. 

Adn. 15. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od środków transportowych 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska. 

Propozycja P.Wójta  dot. stawek tego podatku na 2017 rok to wzrost obowiązujących w roku bieżącym 

stawek na terenie gminy o 3%. 

Stawki podatkowe zawarte w niniejszej uchwale są niższe od górnych granic stawek kwotowych 

podatków i opłat lokalnych na 2017 rok ogłoszonych w Obwieszczeniu Ministra Finansów z dnia 28 

lipca 2016 r. w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych w 2016 r. i 

wyższe od stawek minimalnych, wynikających z Obwieszczenia Ministra Finansów z dnia 7 października 

2016 r. w sprawie stawek podatku od środków transportowych obowiązujących w 2017 roku. 

W związku z brakiem uwag Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 15 radnych uchwała w sprawie podatku od środków transportowych w głosowaniu została podjęta 

jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 11 do protokołu. 

Adn.16 -  Podjęcie uchwały w  sprawie wprowadzenia opłaty targowej, ustalenia jej wysokości i 

wyznaczenia inkasentów 

Zgodnie z wyjaśnieniami Skarbnika Gminy dzienna stawka opłaty targowej pozostaje na poziomie roku 

ubiegłego tj.25 zł natomiast  nastąpiła zmiana inkasenta tej opłaty w sołectwie Gorzewo z uwagi na 

zmianę sołtysa, którym został P.Tadeusz Kozłowski. 

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 12 do 

protokołu. 

Adn.17 - Podjęcie uchwały w sprawie aktualności studium uwarunkowań  i kierunków  

zagospodarowania przestrzennego i miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Mieścisko 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 

Stosownie do wymagań przepisu art.32 ust.2 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i 

zagospodarowaniu przestrzennym w celu oceny aktualności studium i planów miejscowych wójt 

dokonuje analizy zmian w zagospodarowaniu przestrzennym gminy, ocenia postępy w opracowywaniu 

planów miejscowych i opracowuje wieloletnie programy ich sporządzania w nawiązaniu do ustaleń 

studium które wójt następnie przedkłada radzie, co najmniej raz w czasie kadencji Rady. Mając na 

uwadze powyższe przystąpiono do analizy zmian w zagospodarowaniu przestrzennym, a następnie 

wykonano stosowne opracowanie, które uzyskało wymaganą opinię komisji urbanistyczno-

architektonicznej. 

Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że na wspólnym posiedzeniu Komisji obecny był urbanista, który 

przeprowadził analizę aktualności studium i planów miejscowych gminy Mieścisko. 

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
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Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 13 do 

protokołu. 

Adn.18 -  Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwał dotyczących przystąpienia do opracowania 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego 

Nawiązując do przeprowadzonej analizy zmian w zagospodarowaniu przestrzennym zalecono 

uchylenie uchwał o przystąpieniu do sporządzenia miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego, podjętych na przełomie ostatnich lat, począwszy od roku 2008 gdyż od momentu 

przyjęcia uchwał inicjujących minął znaczny okres czasu, a prace nad poszczególnymi planami zostały 

wstrzymane na różnych etapach. W międzyczasie nastąpiły zmiany uwarunkowań prawnych i 

formalnych oraz zmieniła się polityka przestrzenna Gminy, a także znacznie wzrosły koszty 

opracowania planów zagospodarowania przestrzennego, co przekracza możliwości finansowe Gminy. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod glosowanie. 

Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 14 do 

protokołu. 

Adn.19 -  Podjęcie uchwały w sprawie  „Przyjęcia programu współpracy Gminy Mieścisko z 

organizacjami pozarządowymi oraz z innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2017” 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy – P.Alicja Kędracka. 

W roku 2017 na realizację zadań publicznych planuje się przeznaczyć następującą kwotę dotacji: 

- ochrona i promocja zdrowia: 7.000,00 zł 

- działalność na rzecz dzieci i młodzieży  (w tym wypoczynek dzieci i młodzieży) – 20.000,00 zł 

- wspieranie i upowszechnianie kultury fizycznej – 35.000,00 zł 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 15 do 

protokołu. 

Adn.20. -  Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 

Ulica Kolejowa w Mieścisku jest działką, która stanowi własność gminy. Zaliczenie drogi do kategorii 

dróg gminnych ma za zadanie ułatwić właścicielowi administrowanie droga, pozwoli na pobieranie 

opłat za zajęcie pasa drogowego i za umieszczenie urządzeń infrastruktury technicznej niezwiązanej z 

potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu drogowego w pasie drogowym. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 16 do 

protokołu. 

Adn. 21- Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/175/13 Rady Gminy Mieścisko z dnia 

17 kwietnia 2013 r. w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości zabudowanej 

budynkiem szkoły podstawowej położonej w Popowie Kościelnym 
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Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 

Przedmiotem uchwały są działki wydzierżawione Szkole Podstawowej Milenium im.Jana Pawła II w 

Popowie Kościelnym. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 17 do 

protokołu. 

Adn. 22 -  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/92/16 Rady Gminy Mieścisko z dnia 17 

lutego 2016 r. w  sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od Agencji Nieruchomości Rolnych 

Oddziału Terenowego w Poznaniu lokali i udziałów w prawie własności nieruchomości 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 

Przedmiotem uchwały jest sprostowanie  błędnie określonego udziału w gruncie dla lokalu 6/2 w 

Nieświastowicach w uchwale  Rady Gminy z dnia 26 sierpnia 2016 r. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 18 do 

protokołu. 

Adn. 23 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie lokali mieszkalnych nr 1, 2 i 3 w 

budynku mieszkalnym Nr 11 w Budziejewie 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 19 do 

protokołu. 

 

24. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 

- radnemu Staroniowi w sprawie drogi 190 – „trwają prace uzgodnieniowe co do zakresu 

wykonywanych prac na drodze, poczym przystąpi się do wyboru wykonawcy. Wiadomo, że remont 

drogi pójdzie od strony Krajenka-Gniezno”; 

- teren przy ORLIK-u – „została zlecona dokumentacja na odwodnienie. Narazie będzie równane bo 

każde sypanie tylko robi wargę; 

- droga przez Budziejewo – „trzeba patrzeć całościowo bo to dotyczy całego odcinka Budziejewo-

Podlesie Kościelne; 

-dziury na placu przy domu kultury – „w planach jest aby wspólnie z inwestorem, który kupił przyległą 

działkę wyłożyć teren kostką”; 

- przejazd na Osiedle Michałowskie – „w przyszłym roku planujemy, że na Osiedlu Michałowskim 

zrobimy tam przejazd w kostce i dojście do ulicy Pocztowej, a może uda się ten drugi wiadukt 

równoległy do tego co został zrobiony również położyć dywanik asfaltowy. Ale na ten drugi jest 
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potrzebna podbudowa. Tam nie ma przejazdu i nie będzie. Tam według planu jest ciąg pieszo-jezdny i 

to zostanie wyłożone kostką; 

- zapadający przepust – „pismo zostało napisane i zostanie ponowione”; 

-asfalt na Osiedlu Michałowskim – tam jest już uszkodzone. Bedzie trzeba podjąć bardziej radykalne 

kroki poprzez ustawienie znaków zakazu. Nie może być tak, że ktoś niszczy nasz majątek”; 

- parking koło Gimnazjum – „żeby na próżno nie zasypywać dziur, może tam wykorytujemy, położymy 

rury żeby odwodnić”; 

- droga do Tumidaj-u – „będziemy starali się to zrobić a w przyszłości może położyć nakładkę 

asfaltową”; 

- radnej Chelwing  - „teren jest nasz gminny wobec czego polecę wystąpić do Starostwa o wycinkę tych 

drzew”; 

- droga do P.Przybysza – „poleciłem aby 2 transporty tłucznia tam dowieźć”; 

- dodatkowe lampy – „w najbliższych dniach będzie spotkanie z przedstawicielami firmy w celu 

określenia miejsc gdzie będą mogły być lampy”; 

- awarie na wodociągu – „na rurociągu głównym nie pozwolimy nikomu samowolnie nic robić. Awarie 

będą się zdarzały. Zgłaszany przypadek będzie sprawdzony”; 

 

Adn. 25. Wolne głosy i wnioski 

- radny Rodzewicz – „w miejscu jak jest zjazd do „ORLIK-a” z drogi powiatowej na Budziejewko tam 

zapadło się i woda nie przepływa pod przepustem ponieważ brzegi oberwały się”; 

- radna Mączyńska – prosiła  aby została uporządkowana działka na Oś.Młodych koło P./Majewskich; 

- radna Chelwing – zgłosiła, że jeden z mieszkańców bloków w Popowie Kościelnym zaczął stawiać 

bezpańskim kotom budki ale niektórym mieszkańcom to przeszkadza; 

- radna Kubicka: 

1)  zapytała czy będzie dokończony odcinek drogi w Zabiczynie-Chuby do P.Prusa ? 

2) byłaby potrzeba na przyszły rok położyć we wjeździe do kościoła w Zabiczynie trochę asfaltu. Asfalt 

położyć tak daleko jak jest parking i tam postawić zakaz wjazdu samochodom za wyjątkiem 

usługowych; Ponadto prosiła o wyrównanie do Wszystkich Świętych drogi do kościoła; 

Na zgłoszone zapytania odpowiedzi udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 

Będąc przy głosie P.Wójt w dłuższym wystąpieniu mówił o prowadzonych rozmowach z firmą BLU-GAZ, 

Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Bankiem w sprawie  gazyfikacji Mieściska przez firmę 

BLU-GAZ oraz współfinansowania inwestycji przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska. W 

planach wyznaczyliśmy spinkę koło Domu Nauczyciela i żeby iść przez Osiedle Młodych. W tej sprawie 

odbędą się w listopadzie zebrania  z mieszkańcami. Jednocześnie wspomniał, że wniosek o przyłącze 

do Łazisk i wybudowanie sieci z Łazisk 6 km PGNiG – Gaz Polski wycenił na 1 mln zł a na to gminy nie 

stać w związku z czym od tego odstępujemy. 
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Na dzisiaj wybudowanie instalacji przez BLU-GAZ będzie kosztowało na Osiedlu Młodych około 450 

tys.zł i to jest w stanie firma wyłożyć. Jest kwestia projektu, dokumentacji, założenia kotła i tu istnieje 

możliwość złożenia wniosku do WFOŚ na swoją instalacje przyłączeniową gdzie jest 40% umorzenia. 

Jeżeli dojdziemy do jakiegoś porozumienia to gmina w to też się włączy. Narazie przewidujemy żeby w 

Mieścisku mogło się podłączyć co najmniej 100 domów. Jednocześnie Wójt prosił radnych o reklamę 

tej propozycji gazyfikacji. 

Na zakończenie Wójt podał do wiadomości 2 komunikaty: 

1) 6 listopada br. – Festiwal smaku pn.„Gąska dobra na wszystko” o godz.15.00 w Sarbii; 

2) 11 listopada br – obchody święta „Odzyskanie Niepodległości” 

- godz.11.40 – zbiórka pocztów sztandarowych przed Urzędem Gminy; 

- godz.11.45 – złożenie wiązanki kwiatów pod Obeliskiem na Placu Powstańców Wlkp. 

- godz.12.00 – msza za ojczyznę i gminę; 

- po mszy w kościele będzie widowisko historyczne przygotowane przez uczniów Gimnazjum; 

 

Adn. 26 

W związku z wyczerpaniem zapytań i punktów porządku sesji Przewodnicząca Rady 

podziękowała wszystkim za udział i zamknęła XXI sesję Rady Gminy Mieścisko. 

 

     Protokółowała:    Przewodniczyła sesji: 

 

  Inspektor ds. obsługi organów   Przewodnicząca Rady 

  Gminy 

    /Wiesława Kujawa/    /Elżbieta Kapczyńska/   

 

 

 

 

 

 

 

 


